
Fakta a virtualita

Jiří Grygar, astrofyzik, sděluje:  

svět se zbláznil,  nenapadlo mě, že budu v r. 2018 diskutovat o tom, že země je 

kulatá, myslel jsem si, že je to silvestrovský vtip. Žijeme v době postfaktické a 

zkratek.

Pavel Valtr, ekolog, krajinář a urbanista, prohlašuje:

je tristní, že vyhrávají virtuální fabulace, mediálně podporované, nad realitou, fatální

skutečností je, že teoretici nevnímají, že strom  je základní klimatizační     

a ekostabilizační jednotkou - proto jej uctívali již naši pohanští předkové 

a že bez znalostí přírodních zákonitostí a nezbytné spolupráce s přírodou 

rychle prohlubujeme ekologickou nestabilitu a nepříznivé působení vzrůstajících 

stresových faktorů.  

                                                -------------------------

Vedoucí ekologové „velké akademie“

Josef Fanta, navrácený lesník z Nizozemí (které téměř postrádá lesy) požaduje:

potřebné je ponechat většinu ploch národních parků a dalších lesů bezzásahovým 

přírodním procesům, neboť to vědcům umožní získat vědecká data a opodstatnit 

požadavek vytváření přírodních lesů - zřejmě nestačí problémové zkušenosti z 

Boubínského pralesa či okolního světa, zejména ze Středozemí. Přesto dříve 

oportunisticky prohlašoval: nedoplníme-li původní dřeviny, zejména buky a kleny, 

budeme se pohybovat v bludném kruhu.

Bedřich Moldán, analytik, vyžaduje: 

bezzásahové území Šumavy, původně požadované pro experiment Jihočeské 

univerzity, je třeba dále rozšiřovat pro bezzásahové přírodní procesy k výrobě 

divočiny. Dříve oportunisticky prohlašoval že je vhodné omezit plochy NP Šumava. 

Kde je proklamovaná předběžná opatrnost a globální myšlení, ve vazbě na 

naoktrojovaný ideologický katastrofický bezzásahový hazard ? Ideologové 

bezzásahové výroby „virtuální divočiny“ jsou pro svoji doktrínu ochotni obětovat 

většinu našich lesů. 


